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Utdragsbestyrkande: 

Nämnd Kommunstyrelsen 

Offentligt sammanträde Nej 

Sammanträdesdag 24 februari 2021 

Tid och plats Klockan 13:00 – 15:45, A-salen 

Ledamöter Frånvarande  
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare 

Beslutande  Daniel Dronjak (M), 
Ordförande 
Nicholas Nikander (L) 
Christian Ottosson (C) §§ 11 -23

Lämnar 14:00
Henrik Juhlin (C) 

Christina Eklund (M) 
Jelena Drenjanin (M) § 22

Lämnar 14:55
Eva Carlsson-Paulsén (M) 

Karl Henriksson (KD) 
Ingalill Söderberg (DP) 
Lars Björkman (HP) 
Sara Heelge Vikmång (S) 
Rasmus Lenefors (S) 
Ann-Marie Högberg (S) Samtliga Kamile Ünver (S) 
Rikard Lingström (S) 
Nujin Alacabek (V) 
Anders Lönroth (MP) 
Mats Arkhem (SD) Samtliga Martin Nigals (S) 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eva Carlsson-Paulsén (M) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan), 
Love Bergström (M), Gunilla Helmerson (M), Henrik Juhlin (C) (deltar hela 
sammanträdet, tjänstgör enligt ovan), Bo Källström (L), Leif Dyrvall (DP), Sven 
Nicklasson (HP), Yossi Sigal (S), Anneli Sjöberg (S), Anders Abel (MP) 

Samtliga ledamöter förutom ordförande deltar på distans vid sammanträdet. 

Övriga närvarande Se nästa sida 

Utses att justera Rikard Lingström 

Justeringens tid Onsdag den 3 mars 2021 Paragrafer 1-23 

Underskrifter 

Sofie Wadström 
Sekreterare 

Daniel Dronjak 
Ordförande 
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Rikard Lingström 
Justerande 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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Kommunstyrelsens sammanträde den 24 februari 2021 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör* 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 
Petra Asplund-Eriksson, ekonomidirektör 
Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör 
Ester Andréasson, tillförordnad chef för den administrativa sektionen* 

Hampus Holmgren (M), politisk sekreterare 
Peter Johansson (MP), politisk sekreterare 
Jonas Lundgren (V), politisk sekreterare 
Tove Lönstad (S), politisk sekreterare 
Sofia Nilsson (L), politisk sekreterare 
Pelda Qaso, politisk sekreterare 
Tomas Selin, politisk sekreterare 
Sofie Strömvall,  politisk sekreterare 

Axel Wettergren, IT-drifttekniker* 

Sofie Wadström, tillförordnad kommunsekreterare* 

*: närvarar fysiskt 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 24 februari 2021 

Protokollet har justerats den  3 mars 2021 

Anslaget sattes upp den 3 mars 2021 

Anslaget tas ner den 25 mars 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 24 mars 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning, Kommunalvägen 28, 
Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 1

Godkännande av föredragningslistan 

Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan godkänns med följande tillägg: 

• Ärende 22, Övriga frågor:

o information angående förnyad behandling av ärenden med
anledningen av överklagandet av fullmäktiges sammanträde den 14
december 2020

o fråga anmäld av Sara Heelge Vikmång (S) angående covid-19.

• Ärende 23 Digital motionsbank – svar på motion väckt av Mats Arkhem (SD),
läggs till på föredragningslistan.
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 2

Anmälan av jäv 

Inget jäv anmäls. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 3

Diarienummer KS-2020/608.185 

Bekräftelse av ingången borgensförbindelse, regressavtal 
samt garantiavtal, Kommuninvest 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Huddinge kommun bekräftar att ingången borgensförbindelse av den 15
december 2004 (”Borgensförbindelsen”) alltjämt gäller samt att
Kommuninvest äger företräda Huddinge kommun genom att företa samtliga
nödvändiga åtgärder för ingående och vidmakthållande av borgen enligt
Borgensförbindelsen i förhållande till Kommuninvests nuvarande och
blivande borgenärer

2. Huddinge kommun bekräftar att regressavtalet undertecknat av Huddinge
kommun den 27 september 2011 alltjämt gäller.

3. Huddinge kommun bekräftar att garantiavtalet undertecknat av Huddinge
kommun den 27 september 2011 alltjämt gäller.

4. Kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak, kommundirektör Camilla
Broo och ekonomidirektör Petra Asplund Eriksson utses att två i förening för
Huddinge kommuns räkning underteckna alla handlingar med anledning av
detta beslut.

Sammanfattning 
Huddinge kommun är sedan 2004 medlem i Kommuninvest ekonomisk förening. För 
att uppfylla de krav medlemskapet i Kommuninvest ställer på kommunen behöver 
Huddinge kommun fatta beslut om att bekräfta tidigare ingången borgensförbindelse, 
regressavtal samt garantiavtal. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att avtal 
godkänns. Beslutet får inga ekonomiska konsekvenser. Beslutet får den juridiska 
konsekvensen att nu gällande åtaganden förlängs i ytterligare tio år. 

Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 4

Diarienummer KS-2018/1014.119 

Redovisa kostnaderna för mottagande av flyktingar och 
invandrare i kommunen - motion väckt av Martin Nigals (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 11 januari 2021, avslås motionen. 

Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 23 april 2018 av Martin Nigals (SD) 
föreslås att kommunen utreder och redovisar den totala kostnaden för mottagandet 
och hanteringen av invandrare och flyktingar i Huddinge kommun. 

Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att registrering och redovisning av 
kostnader, utöver det som görs till räkenskapssammandraget, inte kan anses förenligt 
med lagstiftning, internationella konventioner eller kommunens styrdokument. 

Mot bakgrund av ovanstående avslås motionen. 

Överläggning 
I ärendet yttrar sig Marin Nigals (SD), som yrkar att kommunstyrelsen ska föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till arbetsutskottets förslag 
mot bifall till Martin Nigals (SD) yrkande. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Reservationer 
Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 5

Diarienummer KS-2021/122.111 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
föreningsstämma i Samverkan i Huddinge 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att på föreningens ordinarie föreningsstämma år 2021

rösta i enlighet med av föreningens revisor tillstyrkt förslag beträffande:

• fastställelse av resultaträkningen och balansräkningen,

• dispositioner beträffande föreningens vinst eller förlust enligt den
fastställda balansräkningen, samt

• ansvarsfrihet gentemot föreningen för styrelseledamöterna för 2020 års
förvaltning.

2. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2021 får ombudet i uppdrag att på
förslag av föreningens styrelse rösta för:

• medlemsavgifter och serviceavgifter till föreningen för pågående
verksamhetsår,

• verksamhetsplan och budget för innevarande verksamhets-/räkenskapsår,

• besvarandet av motioner som getts in i den ordning som sägs i § 12 i
föreningens stadgar,

• att föreningens styrelse för perioden från ordinarie föreningsstämma år
2021 till och med ordinarie föreningsstämma år 2022 ska ha de ledamöter
och suppleanter som nominerats av föreningens valberedning och som inte
utsetts av kommunfullmäktige i Huddinge kommun,

• det val av ordförande och vice ordförande i föreningens styrelse, som
föreslagits av föreningens valberedning, för perioden från ordinarie
föreningsstämma år 2021 till och med ordinarie föreningsstämma år 2022,

• att, i förekommande fall, den revisor och revisorssuppleant som föreslås
föreningsstämman väljs i föreningen,

• val av ledamöter i föreningens valberedning för perioden från ordinarie
föreningsstämma år 2021 till och med ordinarie föreningsstämma år 2022,
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som föreslås föreningsstämman inklusive utseende av sammankallande i 
valberedningen, 

• övriga förslag vilka ska beslutas av föreningsstämman.

Sammanfattning 
Föreningsmedlems rätt att besluta i en förenings angelägenheter utövas vid 
föreningsstämma. Som medlem i en förening företräds kommunen av ett ombud. 
Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 
kommunen bestämt. 

De beslut som ska förekomma på föreningens årsstämma framgår av dess stadgar. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslut att ge 
ombudet uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med ovanstående förslag. 

Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 

Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare till föreningsstämman i Samverkan i Huddinge 
Samverkan i Huddinge 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 6

Diarienummer KS-2021/146.111 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
bolagsstämmor i AB Vårljus  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunens ombud vid avslutande bolagstämma år 2021 i AB Vårljus får i

uppdrag att rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande:

• fastställelse av resultat- och balansräkning,

• om dispositioner beträffande bolagets ansamlade vinst eller förlust enligt den
fastställda balansräkningen,

• fastställelse av likvidators slutredovisning

• ansvarsfrihet för likvidatorn.

2. Kommunens ombud vid AB Vårljus avslutande bolagstämma år 2021 får i
uppdrag:

• att rösta för likvidatorns förslag till fastställelse av arvode till revisorerna.

3. Kommunens ombud vid AB Vårljus avslutande bolagstämma år 2021 får i
uppdrag:

• att rösta för utbetalning och fördelning av återstående behållning inklusive
redan utbetald förskottsbetalning

Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagstämma. Som 
aktieägare i ett bolag företräds kommunen av ett ombud. Ombudet har ingen egen 
beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. Vilket 
organ i kommunen (kommunfullmäktige eller kommunstyrelsen) som ska ”fylla” 
fullmakten beror på frågans art. 

De beslut som ska förekomma på AB Vårljus årsstämma framgår av 
bolagsordningen. Utöver de beslut som ska förekomma enligt bolagsordningen på 
ordinarie bolagsstämma kan övriga ärenden förekomma. 

Kommunfullmäktige beslutade den 11 april 2019 att ge Huddinge kommuns ombud i 
uppdrag att rösta för avveckling av bolaget. Bolaget har genom beslut på 
bolagstämman den 8 maj 2019 trätt i likvidation den 1 november 2019. Till likvidator 
har samma dag utsetts advokat Kalle Lundgren, Advokatfirman Titov & Partners AB. 
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Likvidatorn har kallat till avslutande bolagstämma där slutredovisning avseende 
likvidatorns arbete kommer att läggas fram. Därefter är bolaget upplöst. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen på kommunens vägnar 
fattar beslut att ge ombudet i uppdrag att på avslutande bolagstämma rösta i 
enlighet med punkterna 1-3 i ovanstående förslag. 

Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 

Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare för ombud i AB Vårljus 
AB Vårljus   
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 7

Information: Kommunstyrelsens förvaltnings arbetsplan 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens uppdrag är att leda, styra och följa upp de övriga nämnderna så att 
hela kommunen bedrivs effektivt och ändamålsenligt. 

I juni fattade kommunstyrelsen beslut om en ny målstruktur. I den nya målstrukturen 
tar nämnden beslut om en verksamhetsplan som beskriver vad som ska uppnås och 
förvaltningen tar utifrån verksamhetsplanen fram en arbetsplan som beskriver hur 
nämndens mål ska uppnås.  

Överläggning 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör, informerar om ärendet. 

I ärendet yttrar sig även Christian Ottosson (C), Sara Heelge Vikmång (S), Christina 
Eklund (M), Nujin Alacabek (V) och Daniel Dronjak (M). 

Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 8

Diarienummer KS-2016/447.382 

Elljusspår sätts upp längs med strandpromenaden i Skogås - 
ända från Österhagen till Badviken i Mörtvik – svar på 
medborgarförslag   

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till nedanstående motivering anses medborgarförslaget besvarat. 

Motivering 
Kommunstyrelsen ser positivt på tillskapandet av platser för spontanidrott, 
exempelvis elljusspår. Den sträcka som förslagsställaren lyfter är ett exempel på en 
populär motionsslinga som vars tillgänglighet och trygghet under årets mörkare 
månader skulle kunna öka med belysning. 

Samtidigt finns ett antal utmaningar vilka redogörs för av kommunstyrelsens 
förvaltning respektive kultur- och fritidsförvaltningen och miljö- och 
bygglovsförvaltningen. Beslutsunderlaget kommenterar ett antal parametrar, bland 
annat Huddingeledens karaktär, beståndet av fladdermöss i området och 
delsträckningar med väldigt sank mark. 

Huddingeleden har redan idag väldigt varierad karaktär beroende på var på dess 
sträckning man befinner sig. Bara i närområdet går leden exempelvis såväl i det snart 
belysta motionsspåret i Trångsund, på belysta och asfalterade villagator genom 
Stortorp och på naturstigar genom Drevvikens och Trångsundsskogens naturreservat. 
Kommunstyrelsen anser inte att en förändring av karaktären på denna delsträcka 
nämnvärt skulle påverka upplevelsen av Huddingeleden som helhet. 

När det gäller frågan om i vilken utsträckning belysning på sträckan skulle påverka 
beståndet av fladdermöss, samt hur förutsättningarna för anläggande och drift av 
elljus påverkas av markens delvis sanka grundläggningsförhållanden så efterfrågar 
kommunstyrelsen ett fördjupat underlag för att kunna ta ställning till en eventuell 
investering. 

Eftersom kommunens investeringar prioriteras och beslutas i den årliga mål- och 
budgetprocessen önskar kommunstyrelsen därför till höstens beredning av mål- och 
budget 2022 få ett fördjupat underlag avseende investerings- och 
driftsförutsättningarna för ett elljusspår längs Drevviken. 
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Sammanfattning  
I ett medborgarförslag som inkom år 2016 föreslås att elljus anläggs längs 
strandpromenaden längs sjön Drevviken i Skogås, från Österhagen till badviken i 
Mörtvik. 
 
Kommunstyrelsen skickade år 2016 ut medborgarförslaget på remiss till dåvarande 
natur- och byggnadsnämnden, dåvarande tillsynsnämnden samt till kultur- och 
fritidsnämnden. Kommunstyrelsens förvaltning har förnyat beredningen av ärenden 
under hösten år 2020 och åter stämt av frågan med motsvarande instanser hos miljö- 
och bygglovsförvaltningen samt kultur- och fritidsförvaltningen. Förvaltningarna 
uttrycker nu en tveksamhet till om den föreslagna sträckan är lämplig att förse med 
elljus.  
 
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig liksom miljö- och bygglovsförvaltningen 
och kultur- och fritidsförvaltningen tveksam till att strandpromenaden i Skogås är 
lämplig att förse med elljus. Kommunstyrelsens förvaltning ser att åtgärden skulle 
förändra strandpromenadens naturliga karaktär. Det finns en risk att delar av sträckan 
fortfarande skulle upplevas som otrygga av många, även om de försågs med elljus. 
För andra delar av sträckan finns alternativa promenadvägar som redan i dag är 
belysta kvällstid. Därför bedöms inte kostnaderna för åtgärden motsvara värdet. 
Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att ett elljusspår längs strandpromenaden i 
Skogås i dagsläget inte kan prioriteras.  
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår därför att medborgarförslaget avslås med 
hänvisning till ovanstående. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V), Rasmus Lenefors (S), 
Christian Ottosson (C), Nicholas Nikander (L), Camilla Broo, kommundirektör, och 
Anders Lönroth (MP). 
  
Daniel Dronjak (M) yrkar med instämmande av Nujin Alacabek (V), Rasmus 
Lenefors (S) och Christian Ottosson (C) bifall till det ordförandeförslag som återfinns 
som bilaga 8.1 till detta protokoll. Ordförandeförslaget innebär ett motförslag till 
förvaltningens förslag till beslut. 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla förvaltningens förslag 
till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Anders Lönroths (MP) 
yrkande mot bifall till Daniel Dronjaks (M) med fleras yrkande. Ordförande finner 
härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Daniel Dronjaks (M) med fleras 
yrkande. 
  
Kommunstyrelsen beslutar således i enlighet med ordförandeförslaget. 
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Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 8.2 till detta protokoll. 

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 8.3 till detta protokoll. 

Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 8.4 till detta protokoll. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 9

Diarienummer KS-2020/590.214 

Avsiktsförklaring Björnkulla planprogram 

Kommunstyrelsens beslut 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Huge Bostäder AB rörande del av 
fastigheterna Visättra 1:7 och Visättra 1:6 inom kommundelen Flemingsberg 
godkänns i enlighet med bilagan till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 1 december 2020. 

Sammanfattning 
Huge Bostäder AB och Huddinge kommun har under några års fört dialog om hur 
Björnkulla kan förtätas och utvecklas. Stadsdelen Björnkulla utgör en viktig pusselbit 
för att bidra till stadsutvecklingen i hela Flemingsberg och stärka kopplingen till 
Botkyrka kommun. 

Ett programarbete för att utveckla Björnkulla har pågått i omgångar sedan 2017 och 
parterna har gemensamt tagit fram en vision för området. Enligt nuvarande tidplan 
sker samråd under kvartal 2 2021 och godkännande kvartal 1 2022. Båda parter äger 
större sammanhängande markområden inom programområdet. 

Syftet med att teckna en avsiktsförklaring är att tydliggöra förutsättningarna för 
fortsatt programarbete, kommande detaljplanearbete och genomförande. Parterna har 
gemensamt landat i att det är en fördel att ha en gemensam grund att stå på och 
klargöra förutsättningarna inför det fortsatta arbetet med att utveckla Björnkulla. 

De viktigaste delarna i avtalet är: 
− För att verka för en bra helhetslösning ska parterna kompenseras om

byggrätter och placering av park och gator fördelas ojämnt mellan
kommunens och Huge Bostäder AB:s mark inom programområdet

− Förutsättningarna för kostnader för allmänna anläggningar som ska fördelas
enligt tillkommande byggrätter.

− Medfinansieringsersättning för Spårväg syd ska betalas enligt kommunens
principer.

− Parterna ska samordna arbetet kring kommande markanvisningar,
masshantering och utbyggnadstakt inom programområdet.
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− För att kunna tillskapa ett varierat bostadsutbud ska småhusbebyggelse
studeras vidare i planprogrammet.

Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson (C) 
och Gunilla Helmerson (M). 

Christian Ottosson (C) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut. 

Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Christian 
Ottosons (C) yrkande om bifall till samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner 
härvid att så är fallet. 

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 9.1 till detta protokoll. 

Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 9.2 till detta protokoll. 

Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2021/172.352    
 

 
 

Huddinge kommuns remissvar om Tvärförbindelse Södertörn 
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Som svar på granskningshandling för anläggande av väg 259 Tvärförbindelse 

Södertörn överlämnas Huddinge kommuns yttrande enligt bilaga 1 bifogat till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 februari 2021. 

2. Som svar på granskningshandling för anläggande av väg 259 Tvärförbindelse 
Södertörn godkänns Södertörnskommunernas gemensamma yttrande enligt bilaga 
2 bifogat till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 
februari 2021. 

 
Sammanfattning 
Trafikverket har upprättat ett förslag till vägplan för anläggning av väg 259 
Tvärförbindelse Södertörn i Huddinge, Haninge och Botkyrka kommuner, 
Stockholms län. Vägplanen omfattar väg 259 från Vårby backe i Huddinge kommun 
till trafikplats Jordbro i Haninge kommun, samt E4/E20 från Vårby backe i Huddinge 
kommun till trafikplats Fittja i Botkyrka kommun. Planen omfattar vägsträckan, 
inklusive en gång- och cykelväg. 
  
Vägplanen med miljökonsekvensbeskrivning finns tillgänglig för granskning under 
tiden 25 januari – 23 februari 2021. Vägplanen har remitterats till Huddinge kommun 
och kommun har fått möjlighet att yttra sig till den 3 mars 2021. 
  
Tvärförbindelse Södertörn är av yttersta vikt för Huddinge kommuns utveckling på 
en övergripande nivå. Den är en förutsättning för att Huddinge och de regionala   
stadskärnorna inom Södertörn ska kunna utvecklas och växa i den takt som planeras 
samt för att kunna uppfylla de åtaganden som överenskommits inom ramen för 
Sverigeförhandlingen. Utvecklingen av Flemingsberg, Glömstadalen, centrala 
Huddinge samt Vårby Udde är direkt beroende av tillkomsten av Tvärförbindelse 
Södertörn. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på att en del av de förändringar som 
kommunen påpekade har skett sedan samrådet år 2018. Samverkan kring 
Tvärförbindelse Södertörn sker löpande. För att säkerställa framdrift i såväl 
Tvärförbindelse Södertörn som i andra utvecklingsprojekt behöver planeringen och 
genomförandet av Tvärförbindelse Södertörn fortsätta samordnas mellan kommunen 
och Trafikverket. 
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Under fortsatt planering och genomförande behöver ett flertal frågor så som 
detaljutformning av gång- och cykelvägar, gestaltning med mera diskuteras vidare på 
samordningsmöten. 

Huddinge kommuns yttrande 
I kommunstyrelsens förvaltnings förslag till yttrande lyfts det fram fyra huvudsakliga 
synpunkter: 

• För att säkerställa framdrift i såväl Tvärförbindelse Södertörn som
andra stadsutvecklingsprojekt såsom Flemingsbergsdalen, Glömstadalen och
Vårby Udde, centrala Huddinge behöver planeringen och genomförandet
fortsätta samordnas mellan kommunen och Trafikverket.

• Trafikverket ska fortsätta sin samplanering med Trafikförvaltningen för att
säkerställa byggandet av Spårväg syd.

• Gång- och cykelförbindelser ska vara gena, funktionella och attraktiva. Det
ska finnas säkra och väl fungerande gång- och cykelförbindelser även under
byggtiden.

• Kollektivtrafik ska i största mån prioriteras då målet är att invånarna ska
fortsätta välja hållbara transporter. Det ska ske ett gemensamt arbete mellan
Huddinge kommun, Trafikverket och Trafikförvaltningen vad gäller
kollektivtrafiken ur ett systemperspektiv.

Huddinge kommuns yttrande i sin helhet, se bilaga 1. 

Södertörnsgemensamt yttrande 
Södertörnskommunerna (Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nykvarn, Nynäshamn, 
Salem, Södertälje och Tyresö) har, utifrån Södertörns utvecklingsprogram och sitt 
mångåriga samarbete, tagit fram ett gemensamt yttrande över samrådshandling 
Tvärförbindelse Södertörn, se bilaga 2. 

Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Nujin Alacabek (V), Sara Heelge Vikmång 
(S), Daniel Dronjak (M) och Christian Ottosson (C). 

Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets förslag, se bilaga 10.1 till detta 
protokoll. 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag, se bilaga 10.2 till detta 
protokoll. 

Sara Heelge Vikmång (S) och Christian Ottosson (C) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Propositioner 
Proposition ställs i två steg. 

I steg ett ställer ordförande propositioner mot varandra: om bifall till första 
beslutsmeningen i Miljöpartiets förslag, om bifall till första beslutsmeningen i 
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Vänsterpartiets förslag, om bifall till första beslutsmeningen i förvaltningens förslag. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

I steg två ställer ordförande propositioner mot varandra: om bifall till andra 
beslutsmeningen i Miljöpartiets förslag, om bifall till andra beslutsmeningen i 
Vänsterpartiets förslag, om bifall till andra beslutsmeningen i förvaltningens förslag. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag. 

Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
10.3 till detta protokoll. 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
10.2 till detta protokoll. 

Beslutet ska skickas till 
Trafikverket 
Helene Olofsson, Södertörnssamordnare 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 11

Diarienummer KS-2020/1624.104 

Park- och lekplats vid korsning Mickelbergsvägen och 
Häradsvägen - Ställningstagande över Huddingeförslag 

Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till nedanstående motivering anses Huddingeförslaget besvarat. 

Motivering  
Kommunstyrelsen delar förslagsställarens uppfattning om behovet av en park med 
lekplats i Segeltorp. Det är ett behov som även sedan tidigare är adresserats i 
kommunens parkprogram. Kommunens arbete med park- och lekplatsupprustningar 
är uppskattade satsningar som skapar liv, rörelse och mötesplatser för alla åldrar. 

Likt förvaltningen anser kommunstyrelsen att den lämpligaste placeringen av 
lekplatsen inte nödvändigtvis är intill den trafikerade Häradsvägen utan att exakt 
placering i området är något som bör utredas i parkprojektet som helhet. Inom detta 
projekt kommer även övriga delar av parken, inklusive exempelvis belysning, 
upprustning av gångstråk och liknande att hanteras. 

Eftersom prioritering och beslut om investeringar är en politisk fråga som hanteras 
inom kommunens mål- och budgetprocess så är det först till hösten som ett beslut om 
att föra in denna park i kommunens plan för samhällsbyggnadsprojekt kan fattas. 
Kommunstyrelsen vill dock redan nu avisera att kommunstyrelsen ser positivt på 
förutsättningarna att påbörja projektet under 2022 och önskar därför till mål- och 
budgetprocessen ta del av ett fördjupat underlag avseende investerings- och 
driftsförutsättningar. 

Sammanfattning 
Jessica Berlin har den 9 september 2020 inkommit med ett Huddingeförslag om att 
skapa en park- och lekplats vid korsningen Mickelbergsvägen-Häradsvägen. 

Området Norra Långsjön, som innefattar platsen som förslagsställaren hänvisar till, 
finns med i kommunens parkprogram. Det finns sedan tidigare planer på att skapa ett 
väldefinierat, tillgängligt parkstråk som leder fram till en park uppe vid 
Mickelbergsvägen. Parken föreslås innehålla lekplats, klippta gräsytor för bollspel 
och trevliga sittplatser. Exakt placering av lekplatsen kan ske först när projektet väl 
startats. 

Med hänvisning till vad som angetts ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
Huddingeförslaget ska anses besvarat. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nicholas Nikander (L), Anders Lönroth (MP) 
och Rikard Lingström (S). 

Daniel Dronjak (M), yrkar med instämmande av Nicholas Nikander (L) och Rikard 
Lingström (S), bifall till det ordförandeförslag som återfinns som bilaga 11.1 till 
detta protokoll.  

Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till ordförandeförslaget mot 
bifall till förvaltningens förslag. Härvid finner ordförande att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med ordförandeförslaget. 

Protokollsanteckningar 
Rikard Lingström (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 11.2 till detta 
protokoll. 

Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
Servicecenter  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 12   
    
Diarienummer KS-2020/1604.104    
 

 
 

Rusta upp fotbollsplan vid Drejarvägen - ställningstagande 
över Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Huddingeförslaget om att rusta upp fotbollsplanen vid Drejarvägen anses besvarat 
med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 
november 2020. 

 
Sammanfattning 
Karin Sköld har den 30 april 2020 inkommit med ett Huddingeförslag om att rusta 
upp fotbollsplanen vid Drejarparken. 
  
Den föreslagna platsen finns med i Plan för samhällsbyggnad 2021, som en del i 
kommunens parkplan. Fotbollsplanen föreslås tas med som en del i upprustningen av 
Drejarparken, med bland annat slyröjning och konstgräs som föreslagna åtgärder för 
platsen. Kommunen beräknar att starta upp upprustningen i början av 2021.   
  
Med hänvisning till ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
Huddingeförslaget ska anses besvarat. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP) och Rasmus Lenefors (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 12.1 till detta 
protokoll. 
 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 12.2 till detta protokoll. 
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Beslutet ska skickas till 
Servicecenter 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2020/2475.104    
 

 
 

Uppföljning av Huddingeförslag år 2020  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Uppföljningen av Huddingeförslag år 2020, enligt förvaltningens tjänsteutlåtande 
daterat den 13 januari 2020, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Huddingeförslag är en form av e-förslag där boende i Huddinge kommun kan lämna 
förslag på webben. Invånarna i kommunen kan sedan rösta och kommentera förslagen 
under 90 dagar. De Huddingeförslag som efter 90 dagar samlat 100 eller fler röster 
överlämnas till ansvarig förvaltning/nämnd för ställningstagande. 
  
Uppföljningen innehåller statistik över totalt lämnade förslag, godkända/ej godkända 
förslag, förslag över 100 respektive under 100 röster, handläggningstider, utfall samt 
fördelningen av kön, ålder och bostadsområde för förslagsställarna. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppföljningen av Huddingeförslag år 2020 
godkänns. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Rasmus Lenefors (S) och Ingalill Söderberg 
(DP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.1 till detta protokoll. 
 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.2 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 14   
    
Diarienummer KS-2020/520.119    
 

 
 

Digitalisering utan digitalt utanförskap - svar på motion väckt 
av Niklas Bougt (V)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 13 januari 2021, anses den första att-satsen i motionen, att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en plan för att möta upp det 
digitala utanförskapet i kommunen med den digitala utvecklingen i 
kommunen, besvarad. 

2. Den andra att-satsen i motionen, att kultur- och fritidsnämnden i 
samarbete med lämpliga verksamheter får i uppdrag att med hjälp av 
biblioteken genomföra utbildningar på kommunens särskilda boenden 
kring digitala verktyg, avslås. 

 
Sammanfattning 
Niklas Bougt (V) har den 23 mars 2020 inkommit med en motion med rubriken 
Digitalisering utan digitalt utanförskap. 
  
Motionären framhåller att det i kommunen pågår mycket arbete med att centralisera 
och digitalisera många tjänster, men det finns grupper som riskerar att lämnas utanför 
samhället när allt mer digitaliseras. Det är fortsatt viktigt att inte glömma de som är i 
digitalt utanförskap. 
  
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden, socialnämnden och vård- 
och omsorgsnämnden för synpunkter. Inom kommunstyrelsens förvaltning har 
yttranden inhämtats från Huddinges pensionärsråd och Huddinges 
funktionshinderråd. 
  
Inom kommunen finns såväl kunskap som insikt om behovet att tillhandahålla stöd 
för de som lever i digitalt utanförskap. Detta blir än mer relevant i och med att allt 
fler kommunala tjänster digitaliseras. 
  
Huddinge kommun har i november i år antagit en ny digitaliseringsstrategi som gäller 
för åren 2021–2025. Avsnittet ”Ett Huddinge där digitalisering är till för alla” anger 
uttryckligen inriktningen för hur kommunen ska arbeta strategiskt med att erbjuda 
likvärdig service till alla användare, inklusive de som lever i digitalt utanförskap. 
Realisering och konkretisering av digitaliseringsstrategin kommer vara nödvändig för 
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att förverkliga och omsätta ovan punkter i konkreta insatser. I det arbetet behövs 
förvaltningsövergripande samverkan och kommungemensamma insatser. 
  
Redan idag görs flera och omfattande insatser för att höja kompetensen för de som är 
i behov av stöd.  Samtliga verksamheter inom kommunen har på ett eller annat sätt 
kontakt med personer som lever i digitalt utanförskap, där stöd och anpassningar 
erbjuds utifrån behov. 
  
Med hänvisningen till vad som angetts ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning 
att den första att-satsen i motionen ska anses besvarad. Den andra att-satsen i 
motionen föreslås avslås. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Yossi Sigal (S), Bo 
Källström (L), Sara Heelge Vikmång (S) och Karl Henriksson (KD). 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
Vänsterpartiets förslag till beslut, se bilaga 14.1 till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska 
bifalla den första beslutsmeningen i Vänsterpartiets förslag. 
  
Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Propositioner 
Proposition ställs i två steg. 
  
I steg ett ställer ordförande propositioner mot varandra: om bifall till första 
beslutsmeningen i Vänsterpartiets förslag mot bifall till första beslutsmeningen i 
förvaltningens förslag. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
I steg två ställer ordförande propositioner mot varandra: om bifall till andra 
beslutsmeningen i Vänsterpartiets förslag mot bifall till andra beslutsmeningen i 
förvaltningens förslag. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
14.1 till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 14.2 till detta 
protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 15   
    
Diarienummer KS-2020/1225.119    
 

 
 

Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge kommun – svar på 
motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) och Margareta 
Vikgren (S)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 
januari 2021, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
I juni 2020 väcktes motionen ”Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge kommun” av 
Sara Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S). 
  
Motionärerna föreslår att Huddinge kommun genomför det nationellt aviserade 
äldreomsorgslyftet i kommunens verksamheter och verkar för att de privata utförare 
som kommunen har avtal med också gör det. 
  
Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden och Huddinge 
pensionärsråd. 
  
Vård- och omsorgsnämnden redogör i sitt remissvar för att man ansökt om statsbidrag 
för äldreomsorgslyftet från Socialstyrelsen och har för perioden 2020–2021 beviljats 
3,1 miljoner. Bidraget kommer att fördelas mellan en privat utförare och kommunens 
egen regi. Efter remissvaret inkom har kommunen beviljats ytterligare medel om 23,2 
miljoner för 2021. 
  
Huddinge pensionärsråd tillstyrker motionen med tilläggen att det bl.a. ska ingå i 
utbildningen att hemtjänsten ska kunna informera om hjälpmedel och att all personal 
ska kunna kommunicera med brukaren på ett språk som denne förstår. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser liksom remissinstanserna och förslagsställarna 
att kompetensen inom kommunalt finansierad vård och omsorg kommer att höjas 
genom äldreomsorgslyftet då personalen erbjuds utbildning till vårdbiträde eller 
undersköterska på betald arbetstid. 
  
Mot bakgrund av ovanstående ska motionen anses besvarad. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD) och Nujin 
Alacabek (V). 
  
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 15.1 till detta 
protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 15.2 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2020/2703.912    
 

 
 

Uppföljande granskning av tidigare granskningar - svar på 
revisionsskrivelse  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 januari 2021, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer som svar på revisionsskrivelsen 
Uppföljande granskning av tidigare granskningar. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har den 23 november 2020 mottagit en revisionsskrivelse från 
Huddinge kommuns revisorer. 
  
KPMG har på uppdrag av Huddinge kommuns revisorer genomfört en uppföljning av 
ett antal granskningar. Revisorernas sammanfattande bedömning är att berörda 
styrelser och nämnder inte i tillräcklig utsträckning arbetat med revisionens tidigare 
rekommendationer. I synnerhet bedöms det finnas behov av ytterligare åtgärder 
avseende lokalförsörjningsprocessen samt av efterlevnaden av offentlighetsprincipen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer till viss del i revisorernas 
rekommendationer. 
  
Vad gäller rekommendationen om att säkerställa att ytterligare åtgärder vidtas för att 
samordna lokalförsörjningsprocessen med investeringsprocessen anser förvaltningen 
att rekommendationen är adekvat. Ytterligare åtgärder kommer att vidtas genom att 
beskriva investeringsprocess och till den integrera samordning av 
samhällsbyggnadsprocess och lokalförsörjningsprocess. 
  
Avseende efterlevnaden av offentlighetsprincipen vill förvaltningen framhålla att en 
arkivhandbok är under framtagande och beräknas vara färdigställd våren 2021. 
Kommunens ärendehandbok har reviderats och tillämpas i hela kommunen. 
  
Förvaltningen är dock tveksam till att fastställa handböckernas status som styrande 
dokument. Handböcker av detta slag är ofta detaljerade och föremål för förändring. 
Förvaltningen anser istället att implementeringen av handböckerna i verksamheterna 
bäst görs genom förankring via de interna nätverken, utbildning samt stöd. 
  
Förvaltningen anser att det vore bra att göra utbildningarna i offentlighetslagstiftning 
och registrering obligatoriska för tjänstepersoner som berörs av regelverken, för att i 
högre grad säkerställa behovet av kompetensutveckling. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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Utkast till Strategi för friluftsliv i Stockholms län - svar på 
remiss från länsstyrelsen Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 
den 21 december 2020, översänds till Länsstyrelsen Stockholm som svar på remissen 
Utkast till strategi för friluftsliv i Stockholms län. 

 
Sammanfattning 
Länsstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att samordna och leda det regionala 
arbetet med friluftspolitiken. För att stärka samordningen, skapa forum för samverkan 
och förverkliga regerings friluftspolitik har ett utkast till friluftlivsstrategi tagits fram 
i samverkan med länets aktörer. 
  
Syftet med en regional friluftlivsstrategi är att skapa förutsättningar för att stärka 
genomförandet av den nationella friluftslivspolitiken i Stockholms län, genom att 
tydliggöra en effektiv riktning och en gemensam målbild. 
  
Huddinge kommun har remitterats förslaget till utkast till strategi för friluftsliv i 
Stockholms län. 
  
Samberedande förvaltningar är i grunden positiva till att en strategi för friluftsliv 
tagits fram. Målen som anges är i stort relevanta men vissa delar kan förtydligas och 
utvecklas vidare. Överlag fångar de strategiska områdena in kommunens behov. 
Dock krävs en större samordning på kommunal nivå för att uppnå målen till år 2030. 
  
Den övergripande målbilden och kopplingen till styrande dokument på andra 
områden är viktig för att det ska bli möjligt att uppnå strategins mål, utan att hindra 
möjligheten att nå mål inom andra områden. 
  
I utkastet till strategi anges att olika former av rekreations- och fritidsaktiveter kan stå 
i konflikt med varandra. Samberedande förvaltningar anser att strategin borde 
tydliggöra hur friluftslivet ska värderas när olika intressen ställs mot varandra och 
ange vilka värden som ska ha företräde framför andra. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen Stockholm 
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Remiss av Näringslivs- och tillväxtstrategi för 
Stockholmsregionen - svar på remiss från Region Stockholm 
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsens förvaltnings yttrande, daterat den 9 februari 2021, 
godkänns och överlämnas till Region Stockholm som svar på remiss 
rörande förslag till Näringslivs- och tillväxtstrategi för regionen. 
(Yttrande i bilaga 2). 

2. Södertörnskommunernas gemensamma yttrande, daterat 11 februari 
2021, godkänns och överlämnas till Region Stockholm som svar på 
remiss rörande förslag till Näringslivs- och tillväxtstrategi för regionen. 
(Yttrande i bilaga 3). 

 
Sammanfattning 
Den 23 december inkom en remiss från Region Stockholm avseende Näringslivs- och 
tillväxtstrategi för Stockholmsregionen. 
  
Strategin tar upp vad som behöver prioriteras för ett konkurrenskraftigt näringsliv och 
hållbar tillväxt i Stockholmsregionen. Förslaget till näringslivs- och tillväxtstrategi är 
ett vägledande dokument som ska underlätta dialog och samsyn mellan regionens 
utvecklingsaktörer och bidra till att stärka Stockholmsregionens globala 
konkurrenskraft och tillväxt genom gemensam kraftsamling och samordning. 
  
Näringslivs- och tillväxtstrategin för Stockholmsregionen är en operationalisering och 
konkretisering av den regionala utvecklingsstrategin, RUFS 2050 och det regionala 
tillväxtarbetet i Stockholms län. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning stödjer innehållet i Näringslivs- och tillväxtstrategi för 
Stockholmsregionen och skickar med att Region Stockholms uppdrag behöver 
förtydligas när det gäller att stärka och utveckla internationalisering, export och 
investeringar i förhållande till andra aktörer i regionen. Som tillägg till yttrandet 
trycker Huddinge kommun på att Södertörns Högskola behöver utvecklas till ett 
universitet för att säkerställa både utbildning och kompetens på den södra länshalvan 
och gynna den regionala balansen i Stockholmsregionen. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Lönroth (MP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 18.1 till detta 
protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 18.2 till detta 
protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Region Stockholm 
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Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 19   
    
Diarienummer KS-2021/29.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 24 februari 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagor till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 januari 2021 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Diarienummer KS-2021/188.901    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar välja följande ombud samt ersättare för ombud: 
 

 
 
 

 

 
Sammanfattning 
De aktuella nomineringarna har tillställts kommunstyrelsen i form av ett val-PM, 
sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med val-PM:et, och 
finner härvid att så är fallet. 

  

Huddinge kommuns ombud på 2021 års förenings- och bolagsstämma i Svenskt Vatten 
Ombud Ersättare för ombud 
Christian Ottosson (C) 1. Yossi Sigal (S) 

2. Helené Hill, samhällsbyggnadsdirektör 
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Meddelanden till kommunstyrelsen 24 februari 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 
samband med det att kallelsen inför sammanträdet publicerades. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 
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Kommunstyrelsen 24 februari 2021 § 22   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har behandlat de övriga frågorna. 

 
Sammanfattning 

• Information angående förnyad behandling av ärenden med anledningen 
av överklagandet av fullmäktiges sammanträde den 14 december 2020: 
 

Angelica Bergholtz, kommunjurist, och Ester Andréasson, tillförordnad chef för den 
administrativa sektionen, informerar kommunstyrelsen om att ett antal ärenden som 
beslutades på fullmäktiges sammanträde den 14 december ska behandlas på nytt vid 
fullmäktiges sammanträde den 8 mars 2021. Detta på begäran av fullmäktiges 
ordförande och kommunstyrelsens ordförande för att minimera eventuella 
konsekvenser av ett eventuellt upphävande av sammanträdet i förvaltningsrätten. 
  

• Fråga angående covid-19 anmäld av Sara Heelge Vikmång (S): 
 

Camilla Broo, kommundirektör, informerar om smittläget i regionen och i kommunen 
med anledning av de hårdare restriktionerna som regeringen aviserat den 24 februari 
2021. Vaccineringen fortskrider i kommunen och i början av februari slutfördes 
vaccineringen på äldreboenden. Det är Region Stockholm som ansvarar för all 
vaccination i Stockholms län. Huddinge kommun samordnar vaccinationen av 
personer som bor på äldreboenden samt vård- och omsorgspersonal. Övriga grupper 
samordnas av Region Stockholm. Därutöver informeras också om kommunens arbete 
med att minska eventuell smittspridning i kommunens skolor i samband med dert 
kommande sportlovet. På kommande sammanträden kommer det finnas en stående 
informationspunkt om covid-19. 
 
Överläggning 
Angelica Bergholtz, kommunjurist, Ester Andréasson, tillförordnad chef för den 
administrativa sektionen, och Camilla Broo, kommundirektör, informerar om 
ärendena. 
  
Därutöver yttrar sig även Gunilla Helmerson (M), Sara Heelge Vikmång (S), Daniel 
Dronjak (M), Anders Lönroth (MP), Henrik Juhlin (C), Yossi Sigal (S), Anders Abel 
(MP), Nujin Alacabek (C) och Christina Eklund (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  41 (42) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  42 (42) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Digital motionsbank – svar på motion väckt av Mats Arkhem 
(SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 30 november 2020, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Mats Arkhem (SD) har den 18 maj 2020 inkommit med en motion om att införa en 
digital motionsbank på Huddinge kommuns webbplats, detta för att tillse att 
kommuninvånarna på ett enkelt och överskådligt sätt ska kunna ta del av politiska 
motioner. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att inkomna och behandlade motioner redan 
idag tillgängliggörs för allmänheten på ett godtagbart sätt på kommunens webbplats, 
och föreslår därför att förslagen i motionen ska avslås. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Marin Nigals (SD), som yrkar att kommunstyrelsen ska föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till trygghets- och 
delaktighetsberedningens förslag mot bifall till Martin Nigals (SD) yrkande.  
 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla trygghets- och 
delaktighetsberedningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
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Ärende 8 – Elljusspår sätts upp längs med 
strandpromenaden i Skogås - ända från Österhagen till 
Badviken i Mörtvik – svar på medborgarförslag 

Förslag 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Med hänvisning till nedanstående motivering anses medborgarförslaget 

besvarat. 

Motivering 
Vi ser positivt på tillskapandet av platser för spontanidrott, exempelvis 

elljusspår. Den sträcka som förslagsställaren lyfter är ett exempel på en 

populär motionsslinga som vars tillgänglighet och trygghet under årets 

mörkare månader skulle kunna öka med belysning. 

Samtidigt finns ett antal utmaningar vilka redogörs för av kommunstyrelsens 

förvaltning respektive kultur- och fritidsförvaltningen och miljö- och 

bygglovsförvaltningen. Beslutsunderlaget kommenterar ett antal parametrar, 

bland annat Huddingeledens karaktär, beståndet av fladdermöss i området och 

delsträckningar med väldigt sank mark. 

Huddingeleden har redan idag väldigt varierad karaktär beroende på var på 

dess sträckning man befinner sig. Bara i närområdet går leden exempelvis 

såväl i det snart belysta motionsspåret i Trångsund, på belysta och asfalterade 

villagator genom Stortorp och på naturstigar genom Drevvikens och 

Trångsundsskogens naturreservat. Vi anser inte att en förändring av 

karaktären på denna delsträcka nämnvärt skulle påverka upplevelsen av 

Huddingeleden som helhet. 

När det gäller frågan om i vilken utsträckning belysning på sträckan skulle 

påverka beståndet av fladdermöss, samt hur förutsättningarna för anläggande 

och drift av elljus påverkas av markens delvis sanka 

grundläggningsförhållanden så efterfrågar vi ett fördjupat underlag för att 

kunna ta ställning till en eventuell investering. 

Eftersom kommunens investeringar prioriteras och beslutas i den årliga mål- 

och budgetprocessen önskar vi därför till höstens beredning av mål- och 

budget 2022 få ett fördjupat underlag avseende investerings- och 

driftsförutsättningarna för ett elljusspår längs Drevviken. 

Bilaga 8.1
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Protokollsanteckning 

Ärende 8: Elljusspår sätts upp längs med strandpromenaden i Skogås 

– ändå från Österhagen till badviken i Mörtvik – svar på

medborgarförslag 

Vänsterpartiet stödjer ordförandeförslaget gällande dragningen av elljusspår vid 
strandpromenaden i Skogås. Vi menar att det är viktigt med belysning i området. Vi ser 
detta som en del av de trygghetsskapande åtgärder som vi från Vänsterpartiets sida 
förordar i form av feministisk stadsplanering för att öka tillgängligheten till det offentliga 
rummet för alla, oavsett kön och tid på dygnet.  

Samtidigt har vi förståelse för att det finns vissa sträckor längst strandpromenaden som 
inte är möjliga för elljusspår på grund av vegetationen. Vi menar dock att god belysning, 
där det är möjligt, är viktigt ur en trygghetsskapande aspekt. Dock tycker vi det är viktigt 
att denna belysning utformas på ett sådant sätt att det inte riskerar att störa djurlivet i 
området.  

Nujin Alacabek 

Bilaga 8.2



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 8: Elljusspår sätts upp längst med strandpromenaden 
i Skogås – ända från Österhagen till Badviken i Mörtvik – svar 
på medborgarförslag  

I ett medborgarförslag som inkom 2016 föreslås det att ett Elljusspår ska sättas upp längs med 

strandpromenaden i Skogås. Vi socialdemokrater brukar ofta lyfta vikten av Huddinges stora 

naturområden och att vi gärna ser att de tillgängliggörs för fler. Bland annat har vi tidigare varit 

pådrivande för att öka tryggheten och säkerheten i Gömmarens naturreservat.  

Huddinge står inför en fortsatt kraftig expansion de närmaste åren och fler ytor för rörelse och 
rekreation är nödvändigt för en socialt hållbar kommun i framtiden. Bra och tillgängliga 
promenadstråk, elljusspår och utegym är viktigt både för att främja rörelse men också för 
spontanidrott och förbättrad folkhälsa.  

Samtidigt får tillgängliggörande inte ske på bekostnad av viktiga naturvärden. Att kraftigt bygga ut 
elljusspår skulle kunna riskera att förändra strandpromenadens naturliga karaktär.  
Detta är något vi anser bör tas i beaktande givet att det på andra delar av sträckan redan finns 
alternativa promenadvägar som i dag är belysta kvällstid. 

När det gäller frågan om i vilken utsträckning belysning på sträckan skulle påverka beståndet av 
fladdermöss, samt hur förutsättningarna för anläggande och drift av elljus påverkas av markens 
delvis sanka grundläggningsförhållanden så efterfrågar vi precis som ordförandeförslaget i 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott ett fördjupat underlag för att kunna ta ställning till en 
eventuell investering. 

Vi håller med förslagsställaren om att elljusspår och belysning överlag i offentliga miljöer skapar en 
ökad trygghet i samhället och framför allt för kvinnor.  Det är konstaterat från flera håll och i 
beprövad forskning. Vi socialdemokrater vill se en mer tillgänglig och trygg kommun kombinerat med 
ekologisk hållbarhet och biologisk mångfald.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 

Bilaga 8.3



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Reservation 

Ärende 8: Elljusspår sätts upp längs med strandpromenaden i Skogås - ända 

från Österhagen till Badviken i Mörtvik – svar på medborgarförslag 

Vi vill särskilt tacka förvaltningen för ett väl utrett ärende, förutsättningarna är tydligt 
redovisade. Till skillnad mot koalitionens förslag ser vi inte något behov av vidare utredning 
kring den så kallade sanka delen av spåret. Vår bedömning är, likt den av förvaltningen, att 
det är olämpligt med större åtgärder och belysning just där. Med det sagt ser vi en möjlighet 
att rusta upp området i stort, men ett elljusspår är nog inte det som bör prioriteras just här. 
Men koalitionen har helt rätt att det här skulle behövas tas om hand i en framtida 
budgetprocess om det ska genomföras. 

Vi ser behovet av fler eller längre elljusspår i östra kommundelarna men det här är 
förmodligen inte den rätta platsen.  

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Anders Abel 
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Huddinge Kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Protokollsanteckning 

Ärende 9: Avsiktsförklaring Björnkulla planprogram 

Vänsterpartiet välkomnar planeringen av ett nytt bostadsområde i 
Björnkulla bestående av cirka 2000 bostäder. Vi menar att området är 
lämpligt för nybyggnation och att det är viktigt att Huddinge fortsätter att ta 
sitt ansvar som en del av en växande storstadsregion.  

Det planerade bostadsområdet bör innehålla allmännyttiga hyresrätter i 
blandade storlekar och med rimliga hyror som passar människor i olika 
skeden av livet och med olika ekonomiska förutsättningar. Här ska man 
kunna bo som första bostad när man flyttar hemifrån likväl som när man 
behöver en större lägenhet för att familjen växer eller när man flyttar till 
något mindre för att barnen har flyttat hemifrån. Det är också viktigt att 
skapa helhet när det byggs ut i kommunen och inte bara bostäder. Det ska 
ska vara ett samhälle med närservice, förskola, livsmedelshandel och 
lekparker och mötesplatser för unga.  

Vi menar även att en ny grundskola i området kan vara nödvändigt för att 
avlasta det redan hårda trycket på Visättraskolan.  

Det ska i god tid planeras för fungerande kollektivtrafik i form av ökad 
turtäthet och större bussar för att möta upp den befolkningsökning som det 
kommer innebära för området, detta för att undvika att hamna i samma 
situation som den senaste förtätning som skedde i Visättra med överfulla 
bussar och långa köer som framförallt drabbade kvinnor med barnvagnar, 
vilka var tvungna att lämna barn på förskola i andra områden i brist på 
förskoleplatser i Visättra, men även äldre människor med rullator. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Protokollsanteckning 

Ärende 9: Avsiktsförklaring Björnkulla planprogram 

Björnkulla har ett mycket bra läge nära Flemingsberg och lämpar sig utmärkt för ytterligare 
bebyggelse. Med en något lägre exploateringsgrad än centrala Flemingsbergsdalen kan 
Björnkulla bli ett viktigt komplement med ett mer naturnära läge. 

Området skulle bli än mer attraktivt om spårväg syd förlängs till Björnkulla och sedan vidare 
mot Riksten. I det fortsatta arbetet bör en sådan förlängning utredas och plats reserveras. 

Vid byggnation bör den samlade klimatpåverkan av byggandet och boendet i området 
minimeras. Vi uppmuntrar att hus byggs med trästomme och som passivhus. I planeringen 
behöver mobilitet finnas med tidigt och skapa bra förutsättningar för gång- cykel och 
kollektivtrafik. Privatbilismen ska endast vara ett komplement som används när andra 
lösningar inte fungerar. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Anders Abel 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Förslag 

Ärende 10: Granskning av vägplan för anläggning av väg 259 Tvärförbindelse 

Södertörn – svar på remiss från Trafikverket 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Som svar på granskningshandling för anläggande av väg 259 Tvärförbindelse
Södertörn överlämnas som Huddinge kommuns yttrande MBFs remissvar med
diarienummer BTN-2021/68.109, med nedanstående tillägg som inledning

2. Huddinge kommun deltar inte i det Södertörnskommunernas gemensamma yttrande
på granskningshandling för anläggande av väg 259 Tvärförbindelse Södertörn

Tillägg till MBFs remisssvar 

Då Trafikverkets vägplan tydligt redovisar att planen inte går att genomföra utan att 
motverka de nationella miljömålen bör planen i sin helhet dras tillbaka. I övrigt hänvisar vi till 
vår miljö- och bygglovsförvaltnings bedömning nedan. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Anders Abel 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen  
2021-02-24 

Förslag 

Ärende 10: Huddinge kommuns remissvar om 

Tvärförbindelse Södertörn 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Huddinge kommuns remissvar (enligt bilaga 1 bifogat till
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande den 16 februari 2021)
formuleras med utgångspunkt i Vänsterpartiets synpunkter och yttrande
som svar på granskningshandling för väg 259 Tvärförbindelse Södertörn.

2. Huddinge kommun avstår från att delta i Södertörnskommunernas
gemensamma yttrande (enligt bilaga 2 bifogat till kommunstyrelsens
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 februari 2021) med
utgångspunkt i Vänsterpartiets synpunkter och yttrande.

Yttrande 

Vänsterpartiet menar att detta projekt är feltänkt från början. Målet är att 
minska klimatpåverkan från transporter inom Sverige med 70 procent fram 
till 2030. 2045 ska inrikestransporter nå nollutsläpp. Med ett vägbygge 
som är ämnat att transportera gods på motorväg mellan djuphamnen i 
Nynäshamn och Stockholm så kommer vägtransporterna tvärtom att öka. 
Vänsterpartiet vill istället se en utökad kapacitet för godstransport med tåg 
längst denna strecka. Spårvägsinfrastrukturen behöver i så fall byggas ut 
och förlängas. Detta menar vi dock är en mer hållbar lösning på sikt än att 
cementera fast bilismen i såväl vår egen som närliggande kommuner. Vi 
vill se fler satsningar på kollektivtrafiklösningar så att det blir ett smidigt 
alternativ att ta pendeln, bussen och cykeln.  

Vi står inför en global klimatomställning för att möjliggöra att även framtida 
generationer ska kunna leva på vår planet under goda förutsättningar och 
behöver ta riktning för det i de val som vi gör här och nu. Vi behöver därför 
jobba med mer innovativa, klimatsmarta och miljövänliga lösningar för 
transportering.  

Infrastrukturprojektet Tvärförbindelse Södertörn är inte hållbar ur varken 
ekologiskt, socialt eller ekonomiskt perspektiv. För Huddinges del riskerar 
vi drastiskt ökade bullernivåer och att halten av skadliga partiklar i luften 
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ökar. Samtidigt påverkas, för Huddinge viktiga, rekreationsområden som 
Flemingsbergsskogen. Den planerade vägen kommer att till viss del gå i 
tunnel vilket är positivt. Dock kommer den att skära genom större 
sammanhängande naturområden och ta delar av naturreservatet i 
anspråk. Vidare kommer barriäreffekten som finns i dag att öka för såväl 
djur som människor. Även kulturmiljön kommer att påverkas negativt. 
Tvärförbindelsen är också (för skattebetalarna) ett mycket dyrt projekt och 
saknar också, vad vi vet, än idag finansiering. Att då arbeta vidare med att 
upphäva detaljplaner, och i de fall det behövs, ta fram nya detaljplaner 
med de kostnader som det medför kan inte ses som att ta ansvar för 
ekonomin. Vi anser inte att värdet av tvärförbindelsen är så högt att de 
överväger dessa negativa aspekter. 

Naturvårdsverkets kritik 

Naturvårdsverket har varit väldigt kritiska när de yttrat sig i Trafikverkets 
samråd gällande Tvärförbindelse Södertörn. De konstaterar att 
Tvärförbindelse Södertörn främst kommer inriktas på ökad framkomlighet 
för biltrafik och därmed kommer att ge bilen konkurrensfördel jämfört med 
kollektiv-, gång- och cykeltrafik vilket motverkar omställningen till ett 
långsiktigt hållbart urbant transportsystem såväl som regionala och 
nationella mål för klimat och miljö. Naturvårdsverket efterfrågar en analys 
av hur projektet påverkar fördelning mellan trafikslagen och hur 
resandeunderlag påverkas för kollektivtrafiksatsningar på Södertörn 
såsom Spårväg Syd. De lyfter också fram att det inte räcker med 
effektivare fordon och ökad andel förnybara drivmedel för att klara 
klimatmålen, biltrafiken måste också minska och en mer transportsnål 
samhällsplanering behövs. Naturvårdsverket pekar på att det kommer bli 
en mycket kraftig trafiktillväxt med bil om Tvärförbindelsen byggs. De 
kritiserar också att de samhällsekonomiska kostnaderna för 
klimatpåverkan inte finns med på något sätt i Trafikverkets modell i 
infrastrukturplanering. Den trafikprognos som utgör underlag för de 
samhällsekonomiska analyserna är inte förenlig med klimatmål och det är 
inte att se huruvida Tvärförbindelsen kan vara samhällsekonomisk lönsam 
i ett fossilfritt samhälle. 

Globala och Nationella klimatmål 

Sverige har skrivit under Parisavtalet. Riksdagen har antagit ett 
klimatpolitiskt ramverk för Sverige som innehåller nya klimatmål, en 
klimatlag och ett klimatpolitiskt råd. Enligt klimatmålen ska Sverige, senast 
år 2045, inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser till atmosfären, för att 
därefter uppnå negativa utsläpp. När det gäller utsläppen från inrikes 
transporter, utom inrikes flyg, ska de minska med minst 70 procent senast 
år 2030 jämfört med 2010. Det innebär att vi måste ställa om samhället 
radikalt.  



Enligt en regional koldioxidbudget som tagits fram av Uppsala universitet 
och Ramboll för Länsstyrelsens räkning, så måste Stockholms län minska 
sina koldioxidutsläpp med 16 procent årligen för att Parisavtalet ska 
efterlevas. 

Transporter står för den största andelen utsläpp I Stockholms län. Till 
skillnad från de nationella målen, där man utgår från utsläppen som sker 
inom Sverige, omfattar den regionala koldioxidbudgeten även invånarnas 
utrikesresor som flyg och sjöfart. Transporter står för cirka 80 procent av 
länets totala utsläpp när inrikes och utrikes flygresor räknas in. Totalt kan 
cirka 90 procent av länets energirelaterade klimatpåverkan kopplas till 
förbränningsmotorer 

Transportforskningen är väldigt tydlig med att fler motorvägar riskerar 
klimatmålen. I flera debattartiklar har forskare de senaste månaderna 
uppmanat regeringen att ge Trafikverket tydliga uppdrag att dimensionera 
infrastrukturen för att passa in i en framtid där bilresandet och 
godstransporter på väg inte kommer att fortsätta öka. 

Vänsterpartiet menar avslutningsvis att alla kommuner i Sverige, inklusive 
Huddinge har ett ansvar för att leva upp till de avtal som slutits med andra 
länder för att reducera klimatpåverkan. Därför bör Tvärförbindelse 
Södertörn inte genomföras. 

Nujin Alacabek 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Reservation 

Ärende 10: Huddinge kommuns remissvar om Tvärförbindelse Södertörn 

Nya vägar föder ny trafik och håller oss kvar i ett beroende av icke klimatsmarta 

transportlösningar. Denna väg specifikt medför även stora intrång i värdefull 

natur och skapar stora barriäreffekter. För oss, Miljöpartiet, är det en 

självklarhet att vi inte kan genomföra denna typ av projekt. 

Huddinge kommun har av Trafikverket fått möjlighet att yttra sig över vägplan för väg 259 
Tvärförbindelse Södertörn. Det här är sista gången som det finns möjlighet att yttra sig om 
vägplanen innan det är tänkt att den ska fastställas, och i arbetet med att ta fram ett förslag 
till remissvar har kommunstyrelsens förvaltning (KSF) skickat en tjänstemannaremiss till 
miljö- och bygglovsförvaltningen (MBF). Det svar som KSF får tillbaka är en saklig 
redogörelse av de brister som MBF ser i vägplanen. Den innehåller bland annat kritik mot att 
frågor om buller och vibrationer inte är tillräckligt utredda, att frågan om hantering av 
eventuellt sulfidberg inte är hanterad, och att Trafikverket inte följer sitt eget beslut om 
namnsättning av tunnlar och trafikplatser. Skrivelsen som föreslås vara kommunens svar på 
vägplanen är dock mer en lovsång från förespråkare för vägen hur gärna de vill ha den, 
samt en önskelista om områden där man vill ha fortsatt dialog trots att det här är sista 
officiella tillfället att framföra kritik på vägplanen. 

Förslag till svar 
Då tiden för att svara på vägplanen har varit kort och förslaget heller inte har hunnits 
beredas i samhällsbyggnadsutskottet har det inte varit rimligt att utarbeta ett komplett 
motförslag. Därför föreslog vi att kommunen skulle använda MBFs sakliga svar som yttrande 
på vägplanen med ett tillägg. Då Trafikverkets vägplan tydligt redovisar att planen inte går 
att genomföra utan att motverka de nationella miljömålen bör planen i sin helhet dras 
tillbaka. I övrigt hänvisar vi till vår miljö- och bygglovsförvaltnings bedömning.  
Vi håller dock inte med om allt i det förslaget då det till exempel inte är acceptabelt att bygga 
smalare cykelvägar än minimimåtten anger utan att andra lösningar måste tas fram. Vidare 
så belyses inte barriäreffekterna som en väg skulle få för människor, djur och natur. 

Södertörnsgemensamma svaret 
I förslaget till beslut ingick det att också anta ett gemensamt svar från 
Södertörnskommunerna. Förslaget förespråkar att en ny väg ska byggas, och då det inte är 
förenligt med att utveckla Huddinge till en miljö- och klimatsmart kommun, anser vi att 
kommunen inte ska ställa sig bakom förslaget.  
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Klimat- och miljömål 
Med dagens kunskaper och gemensamt beslutade mål om klimat och miljö så går det inte 
att vara för byggande av vägen och samtidigt tro att vi ska ha en möjlighet att nå våra klimat- 
och miljömål. Trafikverkets egen miljökonsekvensbeskrivning visar tydligt att föreslagen 
vägplan motverkar att vi ska nå de nationella miljömålen. Vi behöver istället arbeta för ett 
ändrat beteende och andra lösningar för de godstransporter som behöver göras. I ett 
modernt samhälle åker det inte lastbilar kors och tvärs. Gods från Norviks hamn som inte 
har slutdestination här på Södertörn, ska fortsätta sin resa antingen med båt eller tåg mot 
slutdestinationen, för att eventuellt transporteras med lastbil den allra sista biten. 

Problem med dagens infrastruktur 
Det finns idag, och har funnits i årtionden, stora problem med infrastrukturen rörande 
nuvarande väg 259. Att man har väntat på en ny väg under alla dessa år och inte gjort 
åtgärder i den befintliga infrastrukturen kan inte ses på annat sätt än som ett svek mot 
Huddinges invånare. Där det är som mest uppenbart att bättre åtgärder skulle ha gjorts är 
korsningen Storängsleden och Mariedalsvägen, och Huddingevägen mellan trafikplats 
Huddinge centrum och Glömstavägen. Vidare så hade det varit rimligt att titta på lösningar 
som prioriterar framkomlighet för kollektivtrafik och blåljusfordon. Om nu lösningen för dessa 
problem skulle vara att bygga en ny väg så kommer Huddinges invånare få dras med 
problemen i minst tio år till. 

Samtliga våra synpunkter på vägplanen redovisas i ett svar riktat direkt till 
Trafikverket som vårt svar på remissen. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Anders Abel 
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ORDFÖRANDEFÖRSLAG 

Kommunstyrelsen 

DATUM 

24 februari 2021 

Ärende 11 – Park- och lekplats i korsningen 
Mickelbergsvägen och Häradsvägen - ställningstagande 
över Huddingeförslag 

Förslag till beslut 
Med hänvisning till nedanstående motivering anses Huddingeförslaget 

besvarat. 

Motivering 
Vi delar förslagsställarens uppfattning om behovet av en park med lekplats i 

Segeltorp. Det är ett behov som även sedan tidigare är adresserats i kommunens 

parkprogram. Kommunens arbete med park- och lekplatsupprustningar är 

uppskattade satsningar som skapar liv, rörelse och mötesplatser för alla åldrar.  

Likt förvaltningen anser vi att den lämpligaste placeringen av lekplatsen inte 

nödvändigtvis är intill den trafikerade Häradsvägen utan att exakt placering i 

området är något som bör utredas i parkprojektet som helhet. Inom detta projekt 

kommer även övriga delar av parken, inklusive exempelvis belysning, 

upprustning av gångstråk och liknande att hanteras.  

Eftersom prioritering och beslut om investeringar är en politisk fråga som 

hanteras inom kommunens mål- och budgetprocess så är det först till hösten som 

ett beslut om att föra in denna park i kommunens plan för 

samhällsbyggnadsprojekt kan fattas. Vi vill dock redan nu avisera att vi ser 

positivt på förutsättningarna att påbörja projektet under 2022 och önskar därför 

till mål- och budgetprocessen ta del av ett fördjupat underlag avseende 

investerings- och driftsförutsättningar.  

Daniel Dronjak (M)  

Kommunstyrelsens ordförande 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 11: Park - och lekplats vid korsning 
Mickelbergsvägen och Häradsvägen 

Jessica Berlin har lämnat in ett Huddingeförslag om att anlägga en park och lekplats i 

Segeltorp där invånarna kan mötas. Socialdemokraterna instämmer i behovet av en lekplats 

och ser liksom förslagsställaren värdet i en plats som bidrar till att skapa gemenskap, 

trygghet och trivsel och till att människor möts över generationsgränserna. 

Häradsvägen är en mycket trafikerad väg och vi instämmer i förvaltningens bedömning att 

det bör finnas en bättre och tryggare placering av lekplatsen. Vi ser positivt på att påbörja 

arbetet under nästa år och ställde oss därför bakom ordförandeförslaget i kommunstyrelsen 

som tydliggör att det behövs ett fördjupat underlag inför Mål- och budgetarbetet i höst.  Vi 

socialdemokrater ser fram emot att ta del av det underlaget som kan möjliggöra fler 

utrymmen för lek, rörelse och gemenskap i Segeltorp.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Protokollsanteckning 

Ärende 12: Rusta upp fotbollsplan vid Drejarvägen - ställningstagande över 

Huddingeförslag  

Det är tydligt från förslaget och rösterna och kommentarerna att behovet är stort av 
upprustning av park och bollplan. Därför känns det bra att förslaget kan besvaras med 
besked om att upprustning ligger i planen för samhällsbyggnad för 2021. 

Vi är dock oroade av planerna på konstgräs och att det okritiskt lyfts fram som förslag. 
Konstgräsplaner är en av de stora källorna till läckage av mikroplaster till miljön. Det finns 
nyare generationer av konstgräs som inte innehåller löst granulat vilket borde vara en 
förbättring. Men även de nöts ner och har en beräknad livslängd på c:a 10 år. Det bortnötta 
materialet blir rimligen till mycket små partiklar som sprids i omgivningen. 

Innan nya konstgräsplaner byggs behöver det göras en ordentlig utredning av 
miljökonsekvenser. Nötning av materialet behöver analyseras och åtgärder sättas in om det 
visar sig att det sker en spridning av mikroplaster. Förekomst av farliga ämnen som kan 
avges varma dagar behöver utredas för att säkerställa att det är säkert att vistas på planerna 
året om. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Anders Abel 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 12: Rusta upp fotbollsplan vid Drejarvägen 

Karin Sköld har lämnat in ett Huddingeförslag om att rusta upp fotbollsplanen vid 
Drejarvägen genom bland annat bättre belysning och en bättre fotbollsplan och fotbollsmål. 
Socialdemokraterna delar intentionen i Huddingeförslaget och instämmer i att 
fotbollsplanen vid Drejarpaken behöver en upprustning.  

Huddinge står inför en fortsatt kraftig expansion de närmaste decennierna och fler ytor för 
idrott och rörelse är nödvändigt för en socialt hållbar kommun i framtiden. Då behövs både 
investeringar i nya anläggningar men också upprustning och förbättringar av redan 
befintliga, som den vid Drejarparken.  

Antalet konstgräsplaner i Huddinge är också lågt jämfört med övriga kommuner i Stockholms 
län. Fler konstgräsplaner är viktigt både för vårt föreningsliv men även för att främja rörelse, 
spontanidrott och förbättrad folkhälsa.  

Samtidigt behöver vi ta konstgräsplanernas miljöpåverkan i beaktande. Klimatet är vår tids 

ödesfråga och Huddinge ska vara en miljökommun i framkant. Om de ekonomiska 

resurserna finns för att anlägga konstgräs på fotbollsplanen vid Drejarvägen anser vi därför 

att det bör vara fjärde generationens konstgräs. Det har inte farliga mikroplaster som 

fyllnadsmaterial men som ändå passar bra för studs och rull av bollar. 

Socialdemokraterna i Huddinge välkomnar förslaget om att rusta upp fotbollsplanen vid 
Drejarvägen. Vi ser därför positivt på att en upprustning av Drejarparken inklusive 
fotbollsplanen finns med i Plan för samhällsbyggnad 2021 som en del i kommunens 
parkplan. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Huddinge Kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Protokollsanteckning 

Ärende 13: Uppföljning av Huddingeförslag år 2020 

Medborgarinflytande är något som vi i Vänsterpartiet tycker är väldigt 
viktigt. Huddingeborna ska ha möjlighet att påverka sin vardag och sin 
närmiljö. Huddingeförslagen är ett bra och viktigt verktyg för detta. Sedan 
införandet av Huddingeförslagen 1/5 2018 har 49 förslag kvalificerat sig för 
vidare behandling genom att ha samlat tillräckligt många underskrifter. 239 
förslag har inkommit som publicerats på hemsidan. Vänsterpartiet har 
tidigare lyft farhågan att 100 undertecknare kan bli en hög gräns. Att 
endast 49 av 239 publicerade förslag nått 100 undertecknare kan vara ett 
tecken på det.  

De områden i Huddinge som har lågt valdeltagande är även de områden 
där det få eller få alternativt inga Huddingeförslag lämnats in. Det menar vi 
är ett tecken på att demokratin och medborgarinflytandet måste stärkas i 
dessa områden. Hittills har endast två inskickade Huddingeförslag bifallits. 
Detta menar vi är ett problem. Om det är så svårt att få igenom ett 
Huddingeförslag finns risken att medborgarna tappar hoppet om att kunna 
påverka via denna metod. 

Nujin Alacabek 

Niklas Bougt 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 13: Uppföljning av Huddingeförslag 2020 

Sedan 2005 har Huddinges invånare kunnat lämna in förslag till kommunfullmäktige. Dessa 
medborgarförslag har sedan tagits upp för beslut. Det har varit en bra kanal för de invånare 
som inte velat kanalisera sitt samhälleliga engagemang och sina idéer genom den 
representativa demokratin och kommunens politiska partier. 

Socialdemokraterna är positiva till att kommunen använder ny teknik och digitala lösningar 
för att skapa former för ökat medborgarinflytande, i form av Huddingeförslag. Huddinge ska 
vara en kommun där alla invånare är delaktiga i den utveckling som sker och planeras. 
Medborgardialoger är viktiga verktyg som inte minst ska fånga upp de som annars inte gör 
sin röst hörd. 

Samtidigt som vi anser att det är viktigt att anpassa kommunens system till den 
digitaliserade samtiden vet vi att många inte är den del av det digitala samhället. Det kan till 
exempel handla om äldre eller personer med funktionsvariationer. Det är betydelsefullt att 
även de har möjlighet att lämna e-förslag och en analys av huruvida så har varit fallet hade 
varit givande att ta del av . 

Vi anser att uppföljningen av Huddingeförslag är pedagogisk och tydlig och att 
tjänsteutlåtandet är välskrivet. I kommande uppföljningar skulle vi dock gärna se en mer 
djupgående analys av bl.a. förslagsställarnas bostadsområde, kön och ålder som 
presenterades i tabellerna till ärendet, och huruvida kommunen når ut till alla Huddingebor 
om möjligheten att lämna Huddingeförslag. Detta med utgångspunkten att 
Huddingeförslagen ska stärka demokratin och medborgarinflytandet i vår kommun och att 
Huddinge ska vara en kommun där alla invånare får likvärdig service och jämlika 
förutsättningar, oavsett bakgrund.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2021-02-24 

Förslag 

Ärende 14: Digitalisering utan digitalt utanförskap – svar på 

motion väckt av Niklas Bougt (V) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Bifalla motionens första och andra att-sats

Bakgrund 

Över 1,1 miljoner personer i Sverige lever i digitalt utanförskap. PRO har 
330 000 medlemmar och räknar med att 150 000 av dem lever i digitalt 
utanförskap, således nära hälften. Vänsterpartiet vill göra det digitala 
utanförskapet till en digital gemenskap där alla människor har samma 
möjligheter att ta del av digitala tjänster.  

I Huddinge digitaliseras just nu många tjänster just nu. Det effektiviserar, 
minskar administration och sparar pengar. Digitaliseringen är ett naturligt 
steg i den tekniska utvecklingen. Då är det dock viktigt att ingen lämnas 
utanför. Vänsterpartiet har därför föreslagit att kommunstyrelsen ska få i 
uppdrag att ta fram en plan för att möta upp det digitala utanförskapet och 
att kultur- och fritidsnämnden ska uppdras att med hjälp av biblioteken 
ordna utbildningar kring digitala verktyg på kommunens särskilda 
boenden. Vi saknar en tydligt uppsökande verksamhet och informationen 
om frivilligsamordnaren finns vad vi har kunnat se endast digitalt. 

Vi menar att med dessa relativt enkla grepp kan vi få med oss fler in i den 
nya teknikens tidsålder. Det är viktigt både ur en inkluderingsaspekt och ur 
en demokratiaspekt att ingen lämnas utanför den digitala gemenskapen.  

Nujin Alacabek 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

RESERVATION

Ärende 14: Digitalisering utan digitalt utanförskap – svar på 
motion väckt av Niklas Bougt (V) 

Vi reserverar oss mot beslutet som fattades i kommunstyrelsen till förmån för vårt yrkande 
om att bifalla motionens första att-sats som innebär att kommunstyrelsen ska ta fram en plan 
för att möta upp det digitala utanförskapet. 

Bakgrund 

Digitaliseringen innebär stora möjligheter. Enligt Internetstiftelsens senaste rapport är 

svenskarna ett nästan helt uppkopplat folk där 96 procent av de tillfrågade uppger att de 

använder internet, men många uppger att de behöver hjälp med olika digitala aktiviteter. 

Rapporten visar att det finns de som använder internet sällan eller inte använder internet 

alls. Totalt handlar det om cirka 6 procent av den svenska befolkningen, där nästan 3 procent 

uppger att de mer sällan än dagligen använder internet, och ungefär lika många uppger att 

de inte gör det alls. Den här gruppen riskerar ett digitalt utanförskap i takt med att digital 

kompetens blir allt viktigare för att kunna ta del av samhällets tjänster.   

Vi har bland annat påtalat problemen med att parkeringslösningarna idag allt mer kräver 

digital kompetens och digitala verktyg vilket kan göra det svårt för bland annat vissa äldre 

som saknar smartphones att parkera. Digitaliseringen har givet pandemin blivit allt viktigare, 

när vi inte längre kan ses fysiskt på samma sätt så tar många till nätet, videosamtal och 

chattverktyg för att kunna ta del av information och kommunicera med vänner och familj.   

Huddinge måste hålla ihop, med en samhällsutveckling som inkluderar den yngsta till den 

äldsta Huddingebon. Vi socialdemokrater lovar våra äldre att fortsätta arbeta för att få fram 

lösningar som inkluderar alla Huddingebor. Utan ett äldreperspektiv i Huddinges 

samhällsutveckling kan kommunen inte utvecklas jämlikt, och det är digitaliseringsfrågan ett 

bevis på. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 15: Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge 
kommun – svar på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) 
och Margareta Vikgren (S) 

En tryggare äldreomsorg börjar med personalen. Äldreomsorgslyftet innebär en särskild 
satsning på att öka kunskapen, kompetensen och förbättra arbetsmiljön för personalen. 
Genom satsningen finns det nu möjlighet för alla kommuner att avskaffa minutscheman i 
hemtjänsten och garantera tillsvidareanställning på heltid till alla som slutför vård- och 
omsorgsprogrammet som undersköterskor. Det här satsningarna behövs. Äldreomsorgens 
personal behöver bättre förutsättningar för sitt viktiga arbete så att äldre i Sverige kan vara 
trygga i att äldreomsorgen fungerar när man behöver den. 

Huddinge kommun är en stor arbetsgivare med många anställda som varje dag utför viktiga 
insatser, inte minst inom äldreomsorgen. Coronaviruset har synliggjort en akut personalbrist 
inom äldreomsorgen. Många anställda har idag vikariat eller deltidsanställningar och 
behovet av rätt kompetens och stabila anställningar har blivit tydliga.  Huddinge hade dock 
redan innan pandemin en mycket hög sjukfrånvaro i kommunen som helhet och inom 
socialförvaltningen i synnerhet så var sjukfrånvaron högre än snittet.  

Det är bra att kommunen har informerat samtliga kommunala och privata utförare 
verksamma inom kommunens äldreomsorg om äldreomsorgslyftet och hur de ansöker om 
statsbidraget. Det är små men viktiga steg mot en bättre riktning för Huddinges 
äldreomsorg. En privat utförare har ansökt och det tycker vi är en alltför låg siffra. I andra 
stockholmskommuner så som Danderyd har två privata utförare ansökt om medel varav en 
redan fått och i Södertälje har idag alla utförare idag ansökt om lyftet.  

Huddinge och Sverige har i och med regeringens äldreomsorgslyft fått en unik chans att inte 
bara förbättra arbetsvillkoren men också sin personals kompetens. I en tid där vi i allra 
högsta grad är beroende av en kvalitativ, hållbar sjukvård och omsorg menar vi att det är 
viktigt att kommunen gör sitt bästa för att fler anställda inom den egna verksamheten och 
fler anställda hos privata utförare får möjlighet att delta i äldreomsorgslyftet.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Protokollsanteckning 

Ärende 10: Genomför äldreomsorgslyftet i Huddinge 

kommun – svar på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) 

och Margareta Vikgren (S) 

Vänsterpartiet välkomnar att Huddinge kommun sökt och fått stöd från 
äldreomsorgslyftet. Det är dock viktigt att dessa pengar används rätt och 
att informationen om hur de ska sökas är tydlig och enkel att hitta. I 
tjänsteutlåtandet kan vi läsa att det hittills endast är en privat aktör som 
har ansökt om att få ta del av äldreomsorgslyftet. Vi menar att kommunen 
måste göra mer för att det inte ska finnas ett stort gap mellan kommunens 
egna verksamheter och privat äldreomsorg. Äldreomsorgslyftet ska bidra 
till kompetensutveckling och fler heltider. De anställdas arbetsmiljö och 
förutsättningarna till fortbildning inom både äldreomsorgen, men även 
hemtjänsten ska vara något som vi alla arbetar för i vår kommun. 

Vänsterpartiet har även tillsammans med Moderaterna och 
Kristdemokraterna kommit överens om en omfattande satsning på 
äldreomsorgen. Under innevarande år planerar vi att satsa 4,35 miljarder 
kronor totalt och därefter 3,9 miljarder årligen under 2022 och 2023. 
Pengarna ska gå till fler heltider inom äldreomsorgen, bättre möjligheter till 
vidareutbildning för undersköterskor, fler sjuksköterskor inom särskilt 
boende och förbättrad läkarkompetens inom äldreomsorgen. Ännu så 
länge är det oklart hur pengarna kommer att fördelas, men vi hoppas att 
Huddinge kommun kommer ta del även av denna viktiga satsning. 

Nujin Alacabek 
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PROTOKOLLSANTECKNING

Ärende 18: Remiss av Näringslivs-och tillväxtstrategi för 
Stockholmsregionen – svar på remiss från Region Stockholm 

Näringslivs- och tillväxtstrategin tar på översiktligt sätt upp vad som behöver prioriteras för 
ett konkurrenskraftigt näringsliv och hållbar tillväxt i Stockholmsregionen.  

Vi socialdemokrater ser fram emot att strategin kommer att bli ett vägledande dokument 
som kan underlätta för dialog och samsyn mellan regionens utvecklingsaktörer och bidra till 
att stärka Stockholmsregionens globala konkurrenskraft och tillväxt genom gemensam 
kraftsamling och samordning. 

I det fortsatta arbetet anser vi dock att det är viktigt att välfärdens betydelse för tillväxt och 
investeringar lyfts fram. En fungerande, generell och gemensamt finansierad välfärd är en 
komparativ fördel i kampen om utländska investeringar. 

Betydelsen av att minska belastningen på miljön och klimatet från verksamheter inom 
regionen är viktiga och nödvändiga åtgärder som dessutom bidrar till att upprätthålla 
regionens attraktivitet. Men miljö- och klimatutmaningen handlar inte enbart om att ”städa 
framför egen dörr”, utan är också en fantastisk möjlighet till industriell utveckling och nya 
jobb i regionen. Vi socialdemokrater skulle också önska tydliga skrivningar om vikten av att 
satsa på att utveckla kompentens, produkter och tillverkning av produkter och tjänster som 
kan möta den enorma efterfrågan som den globala klimatomställningen kommer att skapa. 

Social hållbarhet måste också prägla näringslivsutvecklingen och tillväxten i 
Stockholmsregionen. Vi förutsätter att strategin arbetas fram tillsammans med 
arbetsmarknadens parter och att deras branschkunskaper tas tillvara inte minst för att 
kompetensförsörjningen ska fungera väl.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-02-24 

Protokollsanteckning 

Ärende 18: Remiss av Näringslivs- och tillväxtstrategi för Stockholmsregionen - 

svar på remiss från Region Stockholm 

Det är förhållandevis enkelt att skapa tillväxt, men långt mer utmanande att skapa en tillväxt 
inom naturens ramar. Vi ser positivt på att strategin tar upp resonemang om den cirkulära 
ekonomin, för det är så vi har en möjlighet att skapa en hållbar framtid. Men vi är samtidigt 
oroliga för att hållbarhetsfrågorna ska ses som ytterligare ett mål som ska ställas mot andra, 
att prioriteringar görs där hållbarhetsfrågorna drunknar i ivern om en obehindrad tillväxt.  

Vi i Miljöpartiet är glada att Agenda 2030 har fått utrymme i strategin och vi vill särskilt 
påminna om att målen är vad man kallar “odelbara”. Det betyder i praktiken till exempel att 
mål om välstånd inte får konkurrera ut mål om en ekologisk hållbar värld. Det här blir extra 
viktigt när det kommer till arbetet med en näringslivs- och tillväxtstrategi. Vi kan till exempel 
inte arbeta för en ökad import av varor om vi inte samtidigt kommer med klimatneutrala 
lösningar för hur dessa transporter ska gå till. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Anders Abel 
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